



Living at Frankfurter Tor, lobby, entrance to the student flats and serviced apartment.
Photos: © GBP Architekten, Anastasia Hermann



TEXT: MARILENA STRACKE

Quality architecture with a love for detail

Berlin-based architecture firm GBP Architekten develops innovative, custom-made design solutions for a wide range of national and international construction projects.

Founder Gunter Bürk worked over 20 years for Perkins+Will Architects in Washington DC, USA, first as an employee and later as Senior Vice President Design. He returned to Germany in 1991 and became partner and CEO at J.S.K. / Perkins+Will. In 2013 Bürk founded GBP Architekten with his daughter Nicola Medrow-Bürk and since then it has successfully continued as an architecture firm offering a large spectrum of architectural planning services.

Today a team of 60 professionals work together in order to meet state of the art design requirements and to emphasise each project's unique features. GBP Architekten is particularly known for its smooth interaction of sophisticated architectural concepts, functionality and design concepts, developed in close dialogue with their clients.

"With our key focuses on architecture, engineering, interior design and competitions, we are currently designing projects for developers in the areas of student housing and micro flats, hotels, offices and revitalisation," explains Gunter Bürk. "We always work innovatively, practically and reliably without losing sight of our holistic quality standard."

The finished projects speak for themselves, such as the project 'Living at Frankfurter Tor' in Berlin-Friedrichshain. The ensemble of student flats and micro apartments includes a total of 567 living units arranged around a landscaped courtyard, in between typical Berlin tenements. The office building Arena Boulevard and the design concepts for the innovative OfficeLab-Campus Ad-

lershof and the Campus-Hotel Adlershof in Berlin are also impressive testimonies for the architects' design skills.

The Soho House Berlin, Private Members' Club and Hotel, is a striking creative oasis and shows what is possible regarding hotel design and revitalisation with GBP Architekten. Current revitalisation projects are the 'Rödingsmarkt' Hamburg and the 'Victoriahöfe' Berlin, listed landmarks which are brought back to life and modernised with a great deal of sensitivity to avoid losing their unique historic charm.

GBP Architekten stands out through a flexible way of thinking and hands-on approach. A genuine love for their planning profession together with their down-to-earth personal side, valued very highly here, completes the expertise of GBP Architekten perfectly.

Hochwertige Architektur mit viel Liebe zum Detail

Das Berliner Architekturbüro GBP Architekten erarbeitet gekonnt innovative, maßgeschneiderte Designlösungen für vielfältige nationale und internationale Bauvorhaben.

Gründer Gunter Bürk sammelte mehr als 20 Jahre Erfahrung bei Perkins+Will Architekten in Washington D.C., USA, zuerst als Mitarbeiter und später als Senior Vice President Entwurf. 1991 kehrte er nach Deutschland zurück und wurde Gesellschafter und Geschäftsführer bei J.S.K./Perkins+Will. Mit seiner Tochter Nicola Medrow-Bürk gründete Bürk 2013 das Büro GBP Architekten, das seither die erfolgreiche Arbeit in einem breiten Spektrum von architektonischen Planungsaufgaben fortsetzt.

Heute arbeitet ein 60-köpfiges Team daran, höchsten Gestaltungsansprüchen gerecht zu werden und die Einzigartigkeit jedes Projekts hervorzuheben. Das reibungslose Zusammenspiel von hochwertigen Architekturentwürfen, Designkonzepten und Funktionalität, welches in engem Dialog mit dem jeweiligen Bauherrn erarbeitet wird, zeichnet GBP Architekten besonders aus.

„Mit unseren Leistungsschwerpunkten Architektur, Innenarchitektur, Generalplanung und Wettbewerbe/Gutachten bearbeiten wir derzeit überwiegend Projekte für Projektentwickler in den Bereichen Studentenwohnungen und Mikroapartments, Hotels, Büros und Revitalisierung von Gebäuden“, erklärt Gunter Bürk. „Dabei arbeiten wir immer innovativ, praxisbewusst und verlässlich mit einem ganzheitlichem Qualitätsanspruch.“

Die abgeschlossenen Projekte sprechen für sich. So zum Beispiel das Objekt Wohnen am Frankfurter Tor in Berlin-Friedrichshain: Das Wohnungsensemble von Studentenwohnungen und Mikroapartments umfasst insgesamt 567 Wohneinheiten, die sich um einen attraktiv gestalteten Innenhof gruppieren, und das inmitten typischer Berliner Mietshäuser. Auch das Bürogebäude Arena Boulevard sowie die aktuellen Entwürfe für den innovativen Office-

Lab-Campus Adlershof und das Campus-Hotel Adlershof in Berlin zeigen eindrucksvoll das fundierte Know-how von GBP Architekten.

Das Soho House Berlin, Private Members' Club und Hotel, ist eine beeindruckende kreative Oase und veranschaulicht, was in den Bereichen Revitalisierung und Hoteldesign mit GBP Architekten alles möglich ist. Aktuelle Revitalisierungsprojekte des Architekturbüros sind das Projekt Rödingsmarkt Hamburg und die Victoriahöfe Berlin – denkmalgeschützte Gebäude, die mit viel Feingefühl modernisiert und wieder zum Leben erweckt werden, ohne ihren unvergleichlichen historischen Charme zu verlieren.

Das Team bei GBP Architekten zeichnet sich durch flexibles Denken und praxisbewusstes Handeln aus. Die Leidenschaft für den planerischen Beruf zusammen mit der unkomplizierten menschlichen Seite, auf die hier viel Wert gelegt wird, ergänzen die Kompetenz von GBP Architekten dabei wunderbar.

www.gbp-architekten.de



Campus-Hotel Adlershof. Visualisierung: GBP Architekten



Arena Boulevard, Foto: © Linus Lintner



Victoriahöfe. Visualisierung: GBP Architekten



Soho House Berlin. Foto: © Soho House Berlin



Rödingsmarkt. Visualisierung: GBP Architekten